
  
 

 
 

Pracovní setkání skupiny pro cizince, národností menšiny a osoby ohrožené sociálním 
vyloučením. 

 
8. ledna 2024, 13:30 hod, – ČvT 

 

Témata setkání: 
1. Akční plán 

2. Představení projektu D.R.A.K. 
3. Termíny setkání  

 
 

 
Přítomni: Lukáš Průcha, Michaela Kolářová, Kateřina Šádková, Radek Šandor, Pavel Matějka, 

Lucie Plíšková, Vladimír Medek, Anna Zápotocká, Blanka Dejnožková, Klára Hvojníková, 
Václav Strouhal, Klára Topolová, Robert Prade, Markéta Paterová, Veronika Kocourová, 
Stanislava Niedermertlová, Lubomír Brůžek, Blanka Ráčková, Věra Voldřichová, Daniela 

Petříčková.    
 

 

 Paní Hvojníková informuje, že akčním plánům se v letošním roce zpracovávat nebude. 
Jako skupina jsme se domluvili, že si uděláme plán pro naší skupiny, abychom znaly 
naše priority a mohli je vyhodnotit. 

 Všichni byli informování o nutnosti dodat závěrečnou zprávu k dotaci z rozpočtu 
města za rok 2023 do 29.2. 2024. 

 Organizace D.R.A.K. nám představila projekt na podporu zdraví pro cílovou skupiny 
osob ohrožených sociálním vyloučením. Jedná se o podporu jednotlivců i skupin. Více 
informací zde https://sdruzenidrak.cz/category/aktualni-projekty/ 

 V rámci vyhodnocení akčního plánu na rok 2023 jsme se věnovali těmto bodům.  
o Ohledně zajištění bydlení pro CS, bylo konstatováno, že přes radu města 

neprošlo žádné z navrhovaných řešení pro osoby bez přístřeší v období 
nepříznivého mrazivého počasí. Toto je něco, co je potřeba dále řešit a 
budeme v hledání a prosazení systémového řešení pokračovat i v roce 2024. 

o V reakci na nečinnost rady města v této oblasti jsme se jako pracovní skupina 
rozhodli iniciovat další jednání rady města, kde by se toto řešilo. Zvolili jsme 



mailovou komunikaci, manažer skupiny má za úkol tento mail poslat radním 
Liberce. 

o Chtěli bychom získat data ohledně toho u kolika osob se zhorší zdravotní stav 
v souvislosti s mrazivým počasím a životem na ulici. Jako zprávu to opět 
pošleme radním a bude žádat systémové řešení na úrovni města. 

o Jinak jsme konstatovali, že v Liberci probíhá několik projektů řešících bydlení 
CS, jedná se zejména o projekty CBL a Návratu. 

o Co se týká informování ohledně řešení dluhové problematiky, tak v roce 2024 
se chystáme o možnostech dluhového poradenství napříč organizacemi ve 
zpravodaji města.   

o Shodli jsme se, že bychom rádi pracovali na propojování témat z oblasti 
sociální a zdravotní. I nadále stojíme o kontakt s paní Trojanovou 
z nemocnice.  

 Dalším tématem pro rok 2024, je navázání spolupráce s dávkovými odděleními ÚP. 
Problematické vztahy s některými pracovnicemi i nadále přetrvávají. 

 Vzhledem k přípravě zákona o podpoře v bydlení, bychom se mohli začít soustředit na 
jeho implementaci. Bude se jednat o druhou polovinu roku, až podle toho v jaké 
podobě a zda bude schválen.  

 Jedním z hlavních úkolů pracovní skupiny je síťování aktérů, proto je do skupiny 
možné zvát další členy, pozívat hosty, dozvídat se o zajímavých projektech. Rádi 
bychom pozvali někoho ze sdružení ochrany nájemníků. 

 Tématem, kterým bychom se mohli zabývat jsou agentury práce a jejich přístup 
k naším klientům. Zároveň bychom mohli obecně otevřít otázku ochrany zranitelných 
klientů před predátorským chováním.  
 

 Další termíny jednání: 18.3.; 10.6.; 9.9.; 11.11. vždy v 13:30. místem setkání zůstává 
kancelář ČvT v Liebiegově paláci, U tiskárny 81/1. 

 
Zpracoval: Lukáš Průcha   
 
      


